
FUTBOL SALA: El Povet es va im~osar al seu
rival en un emocionant partit al polisportiu



•

~ ~ ~ PRESENTACiÓ ~ ~ ~

No hi ha solució?

CARXOFA: Un bon basquet de carxofes ben torrades per a
totes les noves dames que representaran al benicarlandos a
partir de la seua proGlamació el primer dia de festes d'agost.
A totes us desitgem molta felicitat i que aquesta la transme
teu a tot el poble.

pluges al País Valencià se concen
tren en la Ratlla del Terme del teu
poble. I fa bollir la sang llegir que s'a
rriba a un acord per actuar conjunta
ment des de dues institucions sobre
el paviment d'aquest transitat vial i
que es deixe la necessària solució,
d'aquest problema, per un futur.
Potser per a quan entrem en un cicle
de sequera?

Queda novament palès que el
regidor Francisco Flos -i especial
ment l'alcalde-diputat Jaime Mundo
haurien de tornar els diners que
cobren perquè els polítics han de
solucionar els problemes dels ciuta
dans i no crear-los i pareix que s'es
forcen en fer les coses malament. Sr.
regidor Flos, prepare's a omplir "el
potet".

Una altra carxofa per al benicarlando Ptixi Alonso, seleccio
nador del la Selecció Nacional de Catalunya. El proper
dimarts dirigirà des de la banqueta els jugadors catalans que
s'enfrontaran al Brazil. A més li donem l'enhorabona pel llibre
que presenta avui dia 21 a la Penya Setrill.

Farts estem dels mateixos proble
mes de sempre. De reiterar en infor
macions, les inundacions, canona
des trencades, fecals i depurado
res... i és en part lògic que algun lec
tor ens acuse de parlar massa sovint
"de la merda". L'ajuntament avança
en matèria d'infrastructures fent ban
dades i vacil·lacions i deixant les
mesures urgents i contundents en
simples xapusses, tal i com hem
pogut veure recentment amb el
col·lector del Morrongo.

Som molts els que patim vergonya
aliena quan veiem temporal rere
temporal, com s'inunda la desembo
cadura del Barranquet que discorre
entre els termes de Benicarló i
Peníscola. Fa vergonya escoltar com
els únics problemes d'unes fortes
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EDITORIAL
Els Partits Populars de
Benicarló i Peniscola es
posen d'acord en un tema
important però el deixen a
mitges

EL TEMA

Pavimentaran la Ratlla
del Terme però no donen
solució als problemes d'i
nundacions al litoral
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El regidor del Bloc Juan
Lores apunta ara a possi
bles prevaricacions
sense demanar respon
sabilitats a ningú.
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litza amb profusitat els
continguts de la darrera
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L'ajuntament decideix
que el popular mercadillo
del dimecres s'insta¡'¡e a
l'Avinguda Doctor
Flèming ~
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I una tercera carxofa, aquesta pujada, punxosa, dura i filosa,
per al PP. Mira que necessitar un any per a posar una ban
dera i una farola. En tot un any no ha fet res més. Es veu que
la brossa a l'ull que representava el Bloc els impedia treba
llar, però no cobrar.
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~ ~ ~ EL TEMA ~ ~ ~ ,

Les obres a la Ratlla del
Terme obliden el tram.final

Els regidors de Peníscola i Benicarló han signat aquesta setmana un acord per pagar les obres a mitges .•.

I] as avant en l'adequació
de la carretera de la ratlla
del terme entre Benicarló i
Peníscola. Dimarts

mateix, els edils d'urbanisme
d'ambdós consistoris, José
Antonio Redorat i Romualdo
Forner presentaven a la premsa
els eixos del conveni de remodela
ció de la carretera signat el passat
7 de maig i anunciaven paraHela
ment l'inici de les obres aquell
mateix matí.

Redorat s'havia reunit un dia
abans amb els tècnics de PAVA
SAL per tal de mostrar in situ les
deficiències i necessitats que tenia
la zona a l'hora que exigir-los la
màxima pressa en l'execució de
l'obra. El regidor d'urbanisme
assegurava que malgrat la impor
tància d'aquests treballs, les obres
hauran acabat abans del mes de
juny.

Segons explicava l'edil d'urba
nisme de Benicarló, "l'estat del vial
era molt perillós a causa dels
clots" que s'havien format en la
calçada tant en la part que corres
pon a la reposició de la rasa que
es va obrir per a canalitzar el cla
vegueram del Centre Comercial
Costa Azahar com en la resta del
camí, inclosa la meitat pertanyent
al terme de Peníscola. Uns mals
que tal com apareix en el docu
ment signat per ambdós consisto
ris s'han agreujat "de forma consi
derable com a conseqüència de
les últimes pluges torrencials
registrades en la zona, havent
estat qualificat, pels serveis tèc
nics municipals de Benicarló, com
esdeveniment catastròfic i situació
que suposa perill per a les neces
sitats dels usuaris".

En aquest sentit, es demandava
una actuació administrativa imme
diata que permetés l'execució de
les obres de reposició del ferma

del vial per a evitar "el greu perill
que afecta directament a la segu
retat pública". D'aquesta manera,
"es va tramitar el projecte amb
caràcter d'obra d'emergència i
urgència, sol, licitant-se pressu
postos i el més favorable per a l'e
xecució de les obres va ser el pre
sentat per Pavasal" per un import
de 81.543 euros que aportaran a
mig fer entre els dos ajuntaments.

Redorat va anunciar que la
superfície a adequar és de 16.500
metres quadrats i que va des de
l'encreuament de la Rambla
d'Alcala amb el vial fins l'encreua
ment del carrer Peníscola, on es
preveu "la neteja de les voreres,
l'escombrat de la superfície i l'eli
minació dels clots mitjançant una
barreja bituminosa en calent amb
àrid calis, així com amb àrid de
calcària en capa de rodadura,
estesa i compactada, a més de la
reposició al nou nivell de la calça
da de les tapes de registre dels
serveis existents"

Encara en estudi

El projecte de reposició de la
carretera de la Ratlla del Terme no
inclou el tram final del vial, és a dir
el qual talla amb l'avinguda Papa
Lluna. Un punt negre cada vegada
que plou ja que pateix greus pro
blemes de inundabilitat. Segons el
regidor d'urbanisme de Peníscola,
Romualdo Forner, la solució a
aquest problema es contempla en
l'altre projecte, el de la carretera
alternativa entre Peníscola i
Benicarló, que "ha estat modificat
en la present legislatura amb l'ob
jectiu d'adaptar-lo a les necessi
tats dels veïns tant de la zona com
de Peníscola". En aquest sentit,
subratllava Forner que es tracta
d'un projecte molt ambiciós que
actualment "està sent estudiat per
part dels serveis tècnics de la
Conselleria d'Obres Públiques i al
que se li donarà llum verda en
qualsevol moment". De fet, recor
dava la visita a Peníscola del res
ponsable d'obres públiques Pedro
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També al Centre Comercial

Q

Marco qui es va comprometre a
licitar aquest mateix any el vial i
fer d'aquesta infrastructura una
realitat de forma imminent.

L'edil de Peníscola assegurava
que amb aquest projecte es dona
rà resposta a les necessitats d'in
frastructura hidràulica d'aquell
sector.

Final de les obres en els
accessos al centre comercial

D'altra banda, anunciava
Redorat que els treballs que s'ha
vien estat efectuant des del pas
sat mes d'abril en els accessos
provisionals del centre comercial
per part de Lubasa finalitzaran en
una setmana.

Segons l'edil benicarlando, el

però se'ls ba oblidat solucioar alguns problemes greus

mal temps havia perjudicat greu
ment l'evolució de les obres ja
que per a poder portar a terme els

treballs és necessari que no
ploga.

Denuncienpossibleprevaricació
TEXT: redacció

II
I Bloc Nacionalista Valencià
de Benicarló denuncia un
possible delicte de prevari
cació per part de l'àrea d'ur

banisme de l'ajuntament de la ciutat.
En aquest sentit, assenyalen que
s'han produït certes irregularitats en
el lliurament de la IIicéncia d'activitat
al nou bingo del Centre comercial
Costa Azahar, gestionat pel germà
de l'alcalde de Benicarló. Segons
els nacionalistes aquest ítem es un
dels que formava part de la famosa
llista de 22 punts que va esposar el
Bloc al PP i que en no complir-se
van ser motiu del trencament entre
els dos partits.
Tot va partir de la revisió que es va
efectuar per part del Bloc dels
decrets d'abril de l'ajuntament que
van ser aprovats al darrer ple. Entre
ells va aparèixer un, signat el 7 d'a
bril per l'edil d'Urbanisme, "en el
qual es donava la lliCència d'activitat
al bingo tres setmanes abans de

tractar el tema en ple" i en una
època en la que el Bloc formava part
del govem, segons explicava el regi
dor nacionalista Juan Lores.
El Bloc va investigar el tema i,
segons Lores, "vam detectar pre
sumptes irregularitats perquè la lli
cència es va concedir en canvi d'un
compromís - establert en un docu
ment privat- en el qual l'empresa
Floirac, responsable del centre,

assegurava que executaria els
accessos a aquesta gran superfí
cie".
Des del punt de vista de Lores,
Floirac "podria haver forçat a l'ajun
tament per a aconseguir aquesta lIi
céncia", apuntant com factor impor
tant que el germà de l'alcalde sigui
el titular del bingo, "el que podria
haver accelerat la tramitació".
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Per a amants del cinema
JAUME FrGUERAS. Endevina quiet parla de cine.
Barcelona. Ed. Rosa dels, vents. 2004.395 pàgs..19'50
euros. . .

Endevina qui et p'arla de cine és un particular llibre
de memòries del popular crític cinematogràfic. Nascut
al sí d'una família dedicada als negocis lactis, des de

, petit freqüenta acompanyat dels seus pares les sales
cinematogràfiques, des d'aquelles de sessió contínua on
passaven fins a tres peHícules, als cinemes de lüxe, el
que aprofitarà per a repassar els gran èxits dels anys
quaranta i, cinquanta, com
"Gilda" o "Allò que. el vent s'en
dugué".

El cine vaser la seua educació
sentimental i quan va acabar' el
batxilJeratva sentir el desig de
convertir-lo en Ja seuà professió.
Un anunci a "La Vanguardia" fa

. que entre a treballar a una revis
ta dedicada al món de.l,especta
cie "Mosaico musical", i d'ací va
passara encarregar-se de la
pubIicitaten una distribuïdora
de cine, CB. films; Ja ficat en el
món del cinema un dia rep la
proposició de la revista
"Fotogramas", per a fer de Mr.Belvedere, una mítica
secció de là veterana revista de cinema, la qual cosa li
obrirà les portes de Ràdio Barcelona per a encarregar
li elprograrn.a "AI cine con M.Belvedere", que va a
començar a conduir en companyia d'una joveníssima
Mayra Gomez Kemp i després de Maruja Torres.

Quan van començar les emissions de TV3, se li va
.encarregar dirigir el programa "Cinema 3" i després
va estar uns quants anys presentant el Magazine cine
matogràfic de Canal +. Aquesta etapa professional li
permet conèixer els seus mites de la joventut i entre-

""~'..

....... " ':. ~.: .

····A:·· .... ,.•:.. ~A:/'Ii"I'I'"'''''''' ':'l''j[f'''': "1)'" ."..' :·....S$9Pllftv,.,I.,I,Ura,.kfam ..... or.

vistar centenars d'estrelles de cinema. Moltes són les
anècdotes que ens conta, per exemple que en el primer
programa que va fer,per a la televisió catalana des del
festival de Cannes, a l'anar a entrevistar ,l'actriu
Vanessa Redgrave i en comprovar aquesta que era
molt més alta que ell va tenir el detall de llevar-se les
sabates. També en aquelles entrevistes de només déu
minòtsque permeten fer les gran figures internacio
nals, Figueres sovint busca la pregunta enginyosa o la
dada insòlita que provoca una resposta inhabitual dels

personatges.
. Moltes més són les històries

que trobem en el llibre, els viat
ges a sud de França a veure
peHícules prohibides, general
ment d'Un cert contingut eròtic,
els. problemes amb la censura

.durant la dictadura, els Òscars
per dins i els seus problemes amb
Almodòvar que mai no li ha per
donat una mala crítica a
"Mujeres al borde de un ataque
de nervios", o el neguit causat en
el programadors de .'. cinema de
TV3, quan se'n van adonar que
havien programat unà peHícula,

on es veien les parts més íntimes de l'actriu Sydne'
• Rome, un dia de Sant Josep a la sobretaula.

"Endevina qui et parla de cine" és un llibre erudit
que no embafa, però sobretot és un llibre divertit,
escrit amb el sentit del'bumor que habitualment mos
tra Jaume Figueres en les seues coHaboracions radio
fòniques i televises. La seua lectura és indispensable
per a qualsevol cinèfil.

Josep Manuel San Abdón
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Senyora Garcia
Això és el que vaig saber llegir en l'anterior número de la seua revista, el 433

•

TEXT: ellector

f:j ón vostés incorregibles.
No hi ha manera que es
passen una setmana

sense posar en portada alguna
qüestió que tinga a veure amb
aspectes escatològics. Encara que
siga en un quadret al final, però les
xumeles i derivats han de ser pro
tagonistes de la seua publicació.
Em perdonarà senyora Garcia la
impertinència, però hi ha qui diu
que La Veu és una merda de publi
cació -pamflet oficial del Bloc radi
cal (?)-, però jo crec que en realitat
és una publicació de merda. En
aquesta ocasió s'ha de reconéixer
que s'han esmerat i no han reco
rregut a la vulgaritat més absoluta i
han posat "caques" en comptes de
qualsevol de les diverses possibili
tats que ofereix el diccionari. S'ha
d'anar amb compte amb les for
mes, sí senyora, molt ben fet.

El tema de la setmana em sem
bla encertat. Ja n'hi ha prou de
posar-se transcendents, a més, ja
està bé que per una vegada es
tracte el tema del futbol local amb
certa professionalitat, amb dades i
criteri. Impressionant també el des
plegament fotogràfic que s'endevi
na, pel que diu als crèdits, s'ha d'a
grair a l'amic Gregorio Segarra.
Endavant. Els que no fallen mai, i
em consta que els diuen de tot, són
els de la crònica de gateres i rela
cions familiars que amb l'excusa
del CD Benicarló li roben un pre
ciós espai a coHaboradors seus de
més substància. Fan els seus
escrits massa llargs, no parlen del
que han de parlar, es repeteixen
massa i, el que és pitjor, es creuen
que són graciosos. Espero que ara
que s'ha acabat la temporada els
donarà i ens donarà per tant a tots
unes "merescudes" vacances. De
pura llàstima.

Reconec però que en aquest
número, tot i l'enginy de Xavier

Burriel i el Samaruc, la part còmica
més destacada ha anat a càrrec
del regidor Flos. Són per emmarcar
les declaracions que vessa sobre
la diligència de la nostra primera
autoritat en les seues tasques com
a diputat autonòmic. Diu el bo de
Paco Flos: "l'alcalde està fent les
gestions amb conselleria i tan aviat
com tinguem aquesta partida per a
obres que s'han d'habilitar comen
çaríem els treballs definitius". Molt
bo, sí senyora, molt bo. Quina sub
tilesa, quina ironia més fina.
Sensacional. Per cert, durant
aquests dies he pogut veure com el
regidor d'Obres i serveis ensenya
va en diversos miljans de comuni
cació un potet de vidre amb l'aigua
neta i cristal·lina que es veu que
surt pel Morrongo. L'escena m'ha
recordat inevitablement el bany de
don Manuel a Palomares després
d'allò de la bomba atòmica o, en un
referent més proper, la famosa
taronja que el malaguanyat polític
blaver valencià, don Vicente
Gonzalez Lizondo, va exhibir al
congrés dels diputats. Tinc un que
fer amb el ditxós potet. L'home, per
no fer publicitat, es va prendre la
molèstia d'arrencar-ne l'etiqueta i
l'altre dia discutia amb un amic si
era de Nescafè, de fesols de care
ta, de llenties o de cigrons cuits. A
més, amb els dies que fa que va el
potet pel món, segur que el contin
gut no pot resistir cap analítica, a
hores d'ara l'aigua ha de fer precís
gust de llegum. A mi, el que m'ha
guera agradat però haguera estat
que hagueren pres el bany ell, el
senyor Flos, i el de Sorea justet
baix mateix de la canonada... qui
nes picors, mares.

Aquesta setmana, tal com li
deia, la canya, l'estopa, la reparteix
el Samaruc. Aquest col'laborador
cada dia ens sorprén més amb la
seua clarividència. No en té prou
de dir les coses pel seu nom sinó
que a més el nivell d'ironia va en

augment en cada en escrit. Ja li dic
jo que no en sortirem, que cada
vegada la seua revista tindrà més i
millors "amics". I això que no van
escriure ni Tolito ni Robes, que si
no...

Pedagògic i interessant, com
sempre, l'article de Pere Bausà
sobre els BIC. I jo que em pensava
que això de la Tossa ja estava
clar...

També és d'agrair l'anunci que
fan sobre la promesa de no infor
mació del casori de doña L1etízia i
el príncep Felip. Ja estava patint.
Seran vostés l'únic oasi mediàtic
que serà capaç de defugir aquest
festival de coentor i melifluositat
que ens està perseguint des de fa
uns mesos.

L'ESPIFIADA DE LA SETMANA.
Per fi els forassenyats del futbol
veuen complert un dels seus som
nis: fotografies actuals del
Benicarló. La llàstima és que en
una de les instantànies es confon
ga el Turmell amb la Mola de Xert.

Una altra. Se n'ha parlat molt
aquests darreres dies, especial
ment a la premsa mesetària més
rància, de com s'ha pogut consen
tir que el rei Joan Carles i la reina
Sofia descobriren una placa al
Fòrum de les Cultures (?) amb els
seus noms en català. Aquesta gent
s'escandalitza de tot, però ells són
els primers que no diuen Elisabeth
11 o Charles d'Anglaterra; és habi
tual traduir els noms propis de
monarques i famílies reals.

El que no és tan habitual és tra
duir el nom d'algunes obres de tea
tre si es representen en la seua
versió original. Caldria dir per tant
"La zapatera prodigiosa" i no com
fan vostés "La sabatera prodigio
sa". Ai aquest SALT. ..
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El "dimecres" al Doctor Flèming

El mercat del dimecres canviarà d'ubicació

I] ls voltants del carrer
Doctor Flemming amb el
carrer València seran
l'escenari en breu del

mercadet de Benicarló, uns vials
d'una amplària i longitud conside
rables com ja es va sol· licitar en el
seu moment des de comerç i que
es troben en un punt cèntric de la
ciutat. Aquest és finalment el lloc
elegit per a acollir el dimecres fins
que es disposi d'un recinte firal
que pugui acollir definitivament a
les desocupades cada setmana.
A pesar que els plans de canviar
el dimecres d'ubicació ja es van
iniciar fa diversos mesos, els trà
mits burocràtics i la recerca del
consens entre totes les parts ha
provocat que el procés s'hagi per
llongat per més temps de l'esperat
al principi. "És un tema que duu
molt temps i ha estat indispensa
ble la col·laboració de la policia, el
departament de governació,
comerç i els venedors" afirmava el
regidor de governació, Marcelino
Domingo.
L'ordenança es va aprovar en l'úl
tim ple, pel que ara només queda
esperar que acabi el període d'ex
posició pública, és a dir 30 dies, a
més d'altres 15 dies més per a
atendre a possibles recursos.

D'aquesta manera, els canvis en
la localització del mercadet
podrien posar-se en pràctica
abans que comenci l'estiu.
Actualment, el dimecres s'empla
ça a l'avinguda Catalunya, una
dels accessos i les artèries princi
pals de la ciutat, pel que cada set
mana, la ubicació de les parade
tes provoquen un autèntic caos
circulatori que s'incrementa si cap
en èpoques determinades com és
el cas de l'estiu o la setmana
santa, quan la ciutat rep major
cabal de visitants.
Amb el nou emplaçament s'espe
ra corregir ambigüitats que es
plantejaven en l'antiga ordenança,
de manera que es coneixerà en
tot moment el nombre de desocu
pades que albergarà el dimecres i
els seus propietaris ja que serà un
mercat "tancat". En aquest sentit,
la regidora va deixar clar que "no
es tirarà a ningú", sinó que "s'as
signarà un lloc determinat als
establiments que actualment de
forma setmanal tenen un lloc fix i
es confeccionarà "una llista d'es
pera".
Aquesta llista estaria formada per
les parades que actualment reco
rren a la subhasta dels llocs
sobrants, a la qual es recorrerà

per a completar les places res
tants que no puguin ser cobertes
amb "fixos".
Per un altre costat, la nova orde
nança també estableix les dimen
sions de les desocupades. Si fins
ara l'extensió mínima era de 4
metres, amb la normativa a apro
var serà de 8 metres, un factor
que consideren permetrà als
comerços "oferir un millor servei" i
optimitzar "les condicions d'expo
sició dels seus productes". A més,
tant consumidors com venedors
sabran per endavant el lloc en el
qual s'instal·laran cadascun dels
comerços. No obstant això, el
punt negatiu serà la reducció del
nombre de desocupades, aspecte
que pel que sembla havia provo
cat cert malestar entre els comer
ciants ambulants.
Aquest nou escenari no seria més
que l'avantsala d'un segon trasllat,
el qual emplaçaria el dimecres en
un recinte firal que segons va
explicar en el seu moment la regi
dora de comerç Ana Febrer podria
situar-se en la partida Povet.
Perquè aquest pas final pugui pro
duir-se haurien de passar com a
mínim dos anys, ja que el futur de
la partida Povet està en aquests
moments en un punt complicat i
són pocs els optimistes que s'atre
veixen a presagiar un prompte
desenvolupament de la zona.

Ple electoral
Benicarló va celebrar el dilluns
sessió plenària de caràcter
extraordinari. L'objectiu d'aquesta
era el de definir els integrants de
les diverses taules electorals. El
sorteig es va realitzar, com ja ve
sent habitual a través de l'atzar en
sinèrgia amb la informàtica.
L'escassa transcendència del ple
es va evidenciar amb les nombro
ses baixes de regidors i alcalde de
la ciutat.
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Carta Rodalies

Esquerra Unida Benicar

La Diputada de Esquerra Unida l'Entesa del Pi
Valencià, Isaura Navarro, ha formulat al GOVE
de l'Estat la següent pregunta, sol· licitant la se
resposta per escrit. Les comarques de la Pla
Alta i el Baix Maestrat, a Castelló, conten ar
una important població del total de la provínc
amb nuclis urbans de gran població com Vinar
o Benicarló, i ciutats turístiques com són el cas
Peníscola, Alcossebre, Benicàssim o Orpe!
Unes bones comunicacions i mitjos de transp
públic són de vital importància per al benestar
les persones, i per a la dinamització de l'ecor
mia.
Totes aquestes localitats estan comunicades,
ferrocarril, mig més segur, net i efectiu de trar
port, encara que paulatinament RENFE ha ar
suprimint serveis, i deixat d'invertir en l'adequa<
i modernització de les estacions.
La creació de la Universitat Jaime l, que r,
alumnes de totes les comarques, així com E
desplaçaments dels treballadors i treballador
d'aquestes zones, no conten amb un servei I

rodalia des de la ciutat de Castelló, fins el nord I

la província (Benicarló, Vinaròs), com si existE
cap al sud. Aquest fet ocasiona grans prejudi<
en estudiants i treballadors, de diverses locc
tats, al no existir tampoc altre servei de transp(
efectiu.
De fet, entre Castelló i Vinaròs sol existeixen di
trens regionals diaris, i cap de rodalia. El gr;
numero de població, faria rendible aquest servi
a pesar que una empresa pública no ha de pr
valer aquest, sinó el servei a la societat, veritat
fi de RENFE. Per tant. Té previst el Govern su~

aquesta manca i ampliar l'oferta de trens en 11

comarques de Castelló? Té el Govern prev
dotar a la zona nord de Castelló, des de Caste
a Vinaròs, de trens de rodalia?
En Esquerra Unida l'Entesa de Benicarló va
esperar que el nou Govern, opti per uns serve
públics i per a la majoria dels ciutadans, i con
geixi el greuge que patim d'aquest servei. De" (
l'esquerra seguirem denunciant la manca d'i
frastructures i serveis que sofrim; des de tots e
fronts possibles, fins que es modifiquin aqueste

Un vei de Benicarló

connexions il· legals que poden
fer que tinguéssem merda de
tant en tant? Llavors, el desvia
ment que se fa és per cobrir les
apariències?

Jo vull seguir creient el que me
diuen, però això de fer la política
de l'estruç, ficant el cap sota l'ala,
per no voler veure les coses com
són, no em pareix massa bé. No
voldria pensar que m'estan
enganyant una altra vegada i que
aquesta solució se pot quedar
així, eternament, esperant que
l'alcalde ens aconseguisca els
diners per afrontar la solució defi
nitiva. No m'agradaria que els
"molts turistes" que ens visiten,
s'ho agafaren a mal, i ens consi
deraren uns marrans.

1per cert, no seria hora que els
senyals indicadors de la nostra
plalja més emblemàtica estigue
ren correctament escrits? A no
ser que vulguen batejar-la de'
nou, sempre s'ha dit platja del
Morrongo, amb dues erres, no
del Morongo, amb una. El nom
era per alguna cosa. Escrivim
correctament els senyals, senyor
regidor d'Obres i serveis, i també
de (in)Cultura.

~¡;i "C.

Podeu accedir dirèctament a través d'este' enllaç:

[Q ra directora.

DI Diu el senyor regidor
d'obres i serveis que

l'aigua que surt per la canalitza
ció del Morrongo és de pluvials,
exclusivament de pluvials. 1 surt
neta. Molt neta. Fins i tot es pot
beure.

Jo, com a bon ciutadà que me
considero, i volen creure que els
nostres polítics locals mai ens
enganyarien i fan les coses per a
que tots visquem millor, li vull
donar el meu vot de confiança i,
si diu que l'aigua surt neta, me'l
crec. Encara que no seré jo qui la
prove (ell crec que tampoc ho va
fer).

Ara bé, el que no entenc és
aquesta mena de treballet que
estan fent desviant el flux que
sortia pel Morrongo, a uns 100
metres, cap la desembocadura
del pluvial de darrera del
Parador. A veure, si l'aigua és
neta, per a què el canvi, si d'ací a
poc, segons ens indiquen, han
de canviar tota la xarxa de la
zona i anul·lar eixa sortida?

Vol dir que no estan segurs
que torne a sortir merda, com
fins ara, i per això ho envien al
darrera, allà on no es veu? Això
vol dir que, encara existeixen

bnP:lIls/ele/pele-2004e-meses.~

Ja es pot consultar ala web de l'Ajuntament de Benicarl&el resultat del:
sorteig per a.la composició de les meses electorals corresponents a la
convocatòria dél13 de juny pera escollir els representants. al Parlament
Europeu.

~----------------------------------------------.----.I c---- -=j1 . ,~__
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Els 91 % dels funcionaris
municipals s'inscriuen
als cursos de valencià
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Campanyes que tenen per objectiu
impulsar els noms propis en valen
cià o l'aprenentatge d'aquesta llen
gua entre els estrangers residents
a Benicarló són dos exemples ini
ciatives de promoció del valencià
que està preparant l'oficina de nor
malització lingüística de la ciutat.
El departament de normalització
va començar a funcionar en el con
sistori benicarlando al 1998 amb
l'afany de convertir-se en una
ferramenta que facilités la traduc
ció de la documentació municipal
així com l'assessorament del per
sonal de l'ajuntament, a més de
informar a les diverses entitats i
empreses sobre la utilitat d'utilitzar
el valencià i la possibilitat d'obtenir
ajudes per això.
Recentment l'oficina s'ha integrat a

la regidoria de governació i es
troba immersa en la preparació de
noves campanyes així com en el
pla de normalització aprovat el 14
de gener i l'organització de cursos
de valencià no només de tipus
general sinó també d'específics
relacionats amb el llenguatge
administratiu o l'informàtic útils en
el l'àmbit d'un ajuntament. Una
oferta que ha tingut una excel'lent
acollida entre el funcionariat i per
sonal laboral del consistori, ja que
el 91 % dels treballadors s'han ins
crit en els cursos.
Pel que concerneix les campanyes
previstes per l'oficina en aquest
any, destaca una iniciativa que té
per objectiu difondre el procés de
traducció onomàstica, és a dir, la
normalització de noms i cognoms

mitjançant el repartiment de fullets
esmentant la traducció de noms i
cognoms, així com la possibilitat
que tenen els ciutadans d'incorpo
rar la "i" entre els cognoms.
Així mateix, es preveu l'engegada
d'una campanya "Benvinguts a
casa" que guarda relació els noms
propis dels nou nascuts. En aquest
sentit es repartiran caixes de cartró
amb un xumet i un vocabulari rela
cionat amb el món dels bebés. A
més en aquest pack s'incorpora
informació sobre com inscriure els
seus noms en valencià al registre.
Els drets que tenen els ciutadans
de dirigir-se a l'administració en
valencià o la nomenclatura dels
diversos esports en valencià ara
que s'apropen els jocs olímpics
d'Atenes seran altres dels reptes
que es planteja l'oficina.
Per un altre costat, ja s'ha engegat
la "Radioactivitat", una iniciativa
que permet als estudiants gravar
programes radiofònics en valencià.
Ensenyar el valencià als estran
gers mitjançant la celebració de
cursets en la Universitat Popular
és un altre dels objectius d'aquest
departament que segons explicava
el seu responsable, Anna Calvo, té
molta demanda a causa de la gran
quantitat de persones que residei
xen a Benicarló però que procedei
xen de països diferents i que
veuen en el valencià una eina de
socialització important.
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Efecte ZP: Dessaladores Sl, Trasvassament NO (1)

[I a victòria socialista a les eleccions generals de 14
de març passat, ha trasbalsat el model estatal de
gestió de l'aigua, plasmat al Pla Hidrològic
Nacional (PHN). El transvasament de l'Ebre (TE)

sembla "morf' encara que la dreta, sobretot la valenciana, es
resisteix aacceptar-ho. La instrumen
talització del PHN ha sigut una cons
tant en les polítiques estatal i valen
ciana del partit popular (PP), des de
la macromanifestació subvencionada
"Agua y Paella para Todos" fins la
coHocació de diverses "primeres
pedres" a les obres del TE. Els socia
listes i altres partits de l'oposició 
sobretot a l'Aragó i Catalunya- han
refusat el TE, des de la seva concep
ció de forma clara. El PSPV, que ho
ha sofert electoralmen~ ha mantingut
una oposició tèbia al projecte.

Durant la precampanya electoral,
el PP posà la primera pedra de qua
tre trams del TE, una d'elles al terme
de Vinaròs. La Plataforma en
Defensa de l'Ebre delimità una zona
de resistència al quilòmetre zero del
TE. Un segon informe de 8rusel·les
desaconsellava el finançament del
TE per la no publicació al Diari Oficial de
la UE de la licitació dels contractes d'estudis d'impacte
ambiental. La Plataforma Xúquer Viu presentava més d'on
ze mil signatures contra el transvasament Xúquer Vinalopó.
El col· lectiu Pro Rio denunciava les extraccions i!-legals a
Múrcia i la Fundación Nueva Cultura del Agua, amb el seu
informe "Aguas limpias, manos limpias", denunciava la
corrupció en la gestió de l'aigua. El govem del PP licità més
del vint per cent de les obres del TE abans de les eleccions.
I arribaren els comicis del 14 de març, amb uns resultats que
pocs esperaven. El PSOE va pujar a Catalunya i Aragó,
autonomies on el PP va baixar prou. En canvi, els popular
van resistir l'embat socialista al Pais Valencià iMúrcia on van
continuar guanyant.

Ja al discurs d'investidura, JLR lapatero assenyalà la
seva intenció d'aturar el TE, una promesa electoral. Una les
primers accions de Cristina Narbona, la nova ministra de
medi ambien~ fou entrevistar-se amb els presidents murcià
i valencià i presentar-los l'altemativa socialista al PHN. Es
planteja una politica hidrològica integrada amb la de rega
dius, forestal, d'infrastructures i la lluita contra el canvi climà
tic. Es proposaven una sèrie de mesures urgents per a les
conques deficitàries com plantes dessaladores, reutilització
de les aigües residuals i els bancs públics d'aigua. També es
plantejava la democratització de les Confederacions
Hidrogràfiques. No es negaven terminantment els transva
saments, sobretot per la conca del Segura, sempre que
s'hagueren explotat al màxim les possibilitats abans esmen
tades.

La ministra Narbona argumenta contra el TE que mai

haguessin arribat els 1050 Hm3 projectats sinó uns 600
Hm3 per les pèrdues i l'evaporació als embassaments de
regulació. Que el cost real de l'aigua no seria de 33 cèntims
d'euro sinó de 90, preu totalment prohibitiu pels llauradors. I
que les emissions de diòxid de carboni alliberades pel con

sum energètic al TE -gastada per l'e
levació de l'aigua- eren majors, a par
tir d'Alacan~ que les emeses per la
dessalació.

Com altemativa es presentà una
mesures que, segons s'afirmava, que
portarien aigua més barata, en igual
quantia i de forma més ràpida. El
pressupost total passa de 4200 a
3747 milions d'euros. Ha hagut una
entrevista amb la Comissària de Medi
Ambient Margot Wallstrom i les pers
pectives d'ajudes europees són ara
molt més optimistes que abans. Es
definien com a conques deficitàries la
del Segura, la del Xúquer, Sud i les
Intemes de Catalunya, amb unes
necessitats totals de 1058 Hm3.
Aquest cabal s'obtindrà de la dessa
lació (58,5 per cent), millora de la
gestió de l'aigua i estalvi sobretot al

EL PAis rec agrícola (23,6 per cent) i reutilitza-
ció d'aigües residuals (17,7 per cent).

Aquests sistemes ja figuraven com a complementaris al
PHN popular, però amb l'altemativa socialista, s'ha substituït
els transvasament de l'Ebre per un altre de la Mediterrània.

El president Camps ha fet afirmacions contundents con
tra el pla socialista: "la paralització del TE és una agressió
als valencians", "és una decisió contra la Comunitaf', "les
dessaladores causaran un impacte devastador" ... Ha inten
tat conjurar els sindicats agraris, comunitats de regants,
empresaris.. .i pretén dur-ho els tribunals. Darrerament, el
president murcià s'ha desmarcat i afirma que vol l'aigua, vin
gui d'on vingui. La insistència de Camps cal entendre-la en
clau intema, una victòria del pp al País Valencià a les pro
peres eleccions europees -les seves expectatives a l'estat
no són massa bones--, el confirmarà com el líder de la dreta
valenciana front els "zaplanistes". AI nostre País, l'aigua
segueix sent un filó polític.

El baròmetre d'abril del Centre d'Investigacions
Sociològiques inclou una sèrie de preguntes sobre les pri
meres mesures del govem lapatero. Front l'anu!-lació el TE,
un 34 per cent dels enquestats afirma estar d'acord i un 25,4
en contra. És la mesura menys recolzada del nou govem.

Representa l'altemativa socialista un canvi de model en la
gestió de l'aigua o sols la substitució d'una tecnologia per
una altra? Quin impacte ambiental tenen les dessaladores?
Ho tractarem la setmana vinent Pere Bausà
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Festival de cinema

Bud Speneer serà l'artista internacional present al festival

ll1 eníscola afronta la set
zena edició del festival de
cinema de comèdia de la
ciutat amb un increment

del pressupost del festival que ja
arriba als 343.000 euros i amb
moltes novetats en relació a ofer
tes de cicles i activitats. Una xifra
que ha estat possible gràcies a
l'increment de la subvenció proce
dent de Diputació en vora 12.000
euros.

El mateix alcalde de la ciutat,
Andrés Martínez, manifestava la
confiança que, des del consistori,
hi ha posada en el director del
festival de cine, Borja Crespo i
destacava la necessitat de fer
dels festival un motor de promo
ció turística de la ciutat, respec
tant la qualitat en les activitats
artístiques i aconseguint la major
participació possible del públic de
la ciutat, de la comarca així com
els visitants. "Si aquests tres
objectius es compleixen sortirà u
gran festival de cine" afirmava
Martínez.

De cara a aquesta edició s'ha
treballat més en l'àmbit de la pro
moció del certamen. En aquest
sentit, el cartell ja es va presentar
durant la fira de turisme de Madrid
i ja es va poder observar pels
carrers de la ciutat durant tota la
setmana santa.

En aquesta edició, s'ha apostat
per una major presència interna
cional. En aquest sentit, es comp
tarà amb la presència de Bud
Spencer i es podrà gaudir d'un
extens cicle dedicat a la comèdia
mexicana, es projectaran pel'lícu
les de Jacques Tati, així com
comèdies juvenils americanes
dels 90. A més es farà un repàs a
les produccions d'animació cen
trades en l'humor, sessions espe
cials, maratons, nits boges, activi
tats paral'leles i molt més.

En aquesta edició es projecta
ran 11 pel'lícules de les quals 10
estaran dintre de concurs, a més
de 5 òperes primes inèdites, i que
fins i tot algunes d'elles s'estrena-

ran a Peníscola com és el cas de
"un año en la luna" d'Antonio
Garate.

Quant a llargmetratges es
podran veure "Sin Ton ni Sonia",
"Perfecto amor equivocado",
"Trampa de amor', "The delicate
art of parking", "El fondo del mar",
"Recambios" , "La memoria de los
Peces", "Dead End",
Conversaciones con mama" i ja
fora de concurs "Cien maneras de
acabar con el amor". Pel que res
pecta als membres del jurat, es
buscava segons Crespo que fora
un jurat fresc i conegut per tots,
per això es comptarà amb l'actor
Alex Angulo, el productor Pablo
Berger, l'actriu L1uvia Rojo", el crí
tic Manuel Lechón i el músic
Julian Hernandez.

Pel que fa als curts es podran
veure "Las superamigas contra el
professor vinilo", "7:35 de la
mañana", "Final", "Lo que el ojo
no ve", "Un cuento chino",
"L1amada de apareamiento",
"Necesidades", "Profilaxis", "El
Dios", "Si es usted una maltratada
marque 1", "Carisma",
"Indecition" "Implicación".

Mentre que els integrants del jurat
de curtmetratges seran la guionis
ta i realitzadora Sandra Uve, la
cantant i actriu Sílvia Superstar, el
còmic Luís Piedrahita i el realitza
dor Kepa Sojo.

La setzena edició del festival
Internacional de cometia de
Peníscola es desenvoluparà
entre el 28 de maig i el 4 de juny i
tindrà lloc al Palau de congres
sos. La nova seu planteja un salt
qualitatiu per al desenvolupament
del festival atès que la nova
infrastructura disposa d'una plan
ta de més de 3 mil metres qua
drats i una sala principal de pro
jeccions de 800 butaques. Així
segons explicava el mateix presi
dent del patronat de turisme,
Rafael Suescun la creació del
Palau marcarà un abans i un des
prés per al certamen, ja que fins
ara resultava vertaderament com
plicat que alguns directors i actors
accediren a venir a promocionar
la seua pel·lícula a Peníscola.

-
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Elpatró del camp
TEXT: noemíoms

[I
ls llauradors de

Benicarló van celebrar
dissabte passat la festa
de Sant Isidre. La cele

bració s'havia iniciat divendres
amb un volteig de campanes al
migdia i una missa funeral en
sufragi de tots els socis difunts de
la Cooperativa i la Caixa Rural.

No obstant la festa grossa va
arribar dissabte amb un matí amb
campanes al vol i la missa major
a l'Església Sant Bartomeu, amb
la benedicció i ofrena dels fruits
del camp presentats per xiquets i
xiquetes vestits a la típica tradició
agrícola.

En sortir de "Església es va
donar pas a una soltada de
coloms a càrrec del club colombò-

fil missatger de Benicarló i segui
dament la comitiva es va traslla
dar a les instal·lacions de la coo
perativa, on es va servir un vi

d'honor en homenatge als socis
majors de 65 anys, to amenitzat
per un duet musical.

En la niàteixa cita es va donar
a conèixer el nom de la Dulcinca
del 2004, en aquesta edició
Daniela Gracia.

comissió de festes, així com els
càrrecs de les festes del 2003 i l'e
dil de festes va donar la sort a
Cristina.

TEXT: noemíOmS

lEristinaRoig nova.reina defestes

Cristina Roig Marza, actual
dama de l'associació d'Amics d'e
Sant Gregori va ser elegida la nit
del d'issabte nova Reina "de les
Festes' Patronals 'del 2.004 de
Benicarló.

Liàcte que va patir un retard
respecte de l'hora prevista a
causa del partit que disputava de
Play ot;f d'ascens el J;'óvet:com.

L'acte havia despertat inolta
. expectació tal com es va eYlden

ciar amb la nombrosa àssistència
de ciutadans que es van donar
cita al salóde pl~ns.

Dos eren les aspirants al càrrec
de Reina de festes deia Ciutat,
d'una banda Cristina Roig i per
altra Beatriz Lores, representant
de' la Coral PolifónÍca
Benicarlanda.Finalment, el
recompte de vots realitzats de
forma secreta pels membres de la
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Política

.....

TEXT: susannaanglés

[U Moshe és un jove actor
de teatre amb talent i mig
jueu que viu a Londres, i
Nana és una estudiant

d'arquitectura guapíssima que té
una debilitat per la Bauhaus i pel
seu pare. Després d'un breu flir
teig, Moshe i Nana acaben al llit.
Però la veritat és que a Nana no li
interessa gaire el sexe. De tota
manera, no tan sols intenta satis
fer els desigs de Moshe, sinó que
també acaba implicant la seva
amiga Anjali en un ménage à
trois.
Política explora els problemes
domèstics més significatius que

giren al voltant del sexe. ¿Com
t'has de comportar en un ménage
à trois? ¿És correcte posar-se a
llegir mentre dues persones estan
fent sexe al teu costat? ¿Està per
mès posar-se gelós? ¿Si tens
eczema, pots dir que la pluja dau
rada no és bona per a la pell?
Política és una comèdia sobre la
bondat. I, alhora, és una novel·la
sobre Milan Kundera, la higiene
personal del president Mao,
Véclav Havel, les compres, el
fetitxe sexual de Hitler, l'egoisme,
l'ejaculació precoç, la difunta reina
mare d'Anglaterra, les converses
telefòniques d'Stalin, unes mani
lles de vellut rosa i la teoria de
l'hegemonia d'Antonio Gramsci.

Política no va sobre política. És
una comèdia de sexe lleugera i
divertidíssima que farà riure i
agradarà segur als paladars més
exigents.

Adam Thirlwell va néixer el 1978, i
va créixer al nord de Londres. Ha
estat escollit un dels millors
novel·listes britànics de menys de
quaranta anys per la revista
Granta. És ajudant d'editor a l'edi
torial Areté. Política és la seva pri
mera novel·la i ha estat guardona
da amb el Betty Trask Award.

De potets i radicals
La Guillotina

TEXT: robespierre

Escoltar el, ara, superregidor Flos fent les seues dia
tribes particulars per la tele ha estat tot un divertiment,
per no dir.•. una altra cosa.

M'explico. Es veu, que al benicarlando més benicar
lando de tots els benicarlandos, no li han agradat, gens
ni mica, les conclusions per les quals el BLOC va tren
car palletes amb ell i els seus companys del pp en les tas
ques de govern, sobretot pel que fa al seu càrrec de
segon del vaixell. Per això ha tret el seu estil, típic dels
partits de futbol, i ha començat a repartir estopa per tot
arreu.

Òbviament, era d'esperar una reacció d'aquest tipus,
encara que crec que s'agafa les coses massa a pit, i de
tant en tant sembla que li patina alguna neurona i quan
li toquen el seu ego, ens delecta amb situacions tan
divertides, com surrealistes.

Home de paraules clares i de fets contundents, ens
descobreix un nou BLOC, radical, culpable del trenca
ment i la bona sintonia que hi havia entre el PP i el par
tit del totxo fins l'aprovació del pressupost. Tot, adobat
amb l'espectacle audiovisual de ficar damunt la taula, la
prova del seu ben fer en l'afer de la merda del
Morrongo, un "potet", suposem reciclat, de Nescafé,
cigrons, tomàquet, o ves-te'n tu a saber, amb un líquid,

que segons va dir el regidor, era aigua, del coHector que
despatxava la merda al Morrongo, i que, ara, era clara i
cristal·lina. Estava, i suposo està, pel que es va veure,
"mosquejat" per les "bones paraules" que li van dedi
car, i no entén que li critiquen que no haja fet res. Ell ho
té clar, si no ha pogut fer les coses abans ha estat perquè
els seus exsocis de govern, del BLOC, segurament pun
xat pels radicals, havien paralitzat el pressupost.

Cal reconèixer la contundència, estètica, de la prova
presentada i la no menys contundent culpabilització,
cap aquest nou BLOC, radical, que ha vingut a destruir
la pau infinita en que vivia el matrimoni PP-BLOC.

De tota manera, jo em decantaria més perquè l'ofès
superregidor, ho ha estat, no perquè no haja pogut des
envolupar correctament la seua feina pels entrebancs
del BLOC, sinó pel fet que el BLOC, (radical?), el va
ficar a la picota, segons diuen, per cobrar massa, per
unes feines poc clares i menys definides, que contradic
tòriament, els mateixos del BLOC li van aprovar.

Ara, la cosa ha canviat, i ara, després de tanta carte
ra a les mans, potser els seus exsocis de govern no li
recriminen més aquest fet. Això sí, també haurà de can
viar de "potet", reciclat, que podria haver contaminat
l'aigua, per altre més asèptic i esterilitzat. Així, segura
ment, serà molt més convincent.

•••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
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Sense color: CDB 5 - Ivarsos O
TEXT: rodolfoserrano

pacodelcastillo

[j) issabte 15 de maig, 18

I hores. Estic estés a l'es
fondrat sofà de casa
meua, recuperant-me del

darrer excés etílic viscut la nit de
divendres al llarg i ample d'un
entretingut sopar fruit de la meua
intensíssima vida social quan, de
sobte i sense avisar, sento el pun
yent so del telèfon fix (no cal dir
que no tinc telèfon mòbil, que no
sé com funciona i que encara no
he sentit la imperiosa i vital neces
sitat d'enviar imatges a través d'a
quest diabòlic aparell, de jugar a
vés a saber què o d'enviar missat
ges del tipus "hi tq vt tm psk ads").
Sento que la mare dels meus fills
diu "un moment. .." i em llança l'i
nalàmbric des de la porta del
menjador amb tanta mala sort per
a mi, que no puc entomar-lo per
culpa del meu ensopiment i va a
impactar just al bell mig de l'entre
cuix.

No hi ha paraules per definir el
mal físic. Tampoc no les hi ha per
expressar el meu neguit en sentir
la veu de l'amo que, des de l'altra
punta del fil, em deia que havia
d'anar al pavelló, transformat en
"pabellón polideportivo municipal"
per l'afamat lingüista local Marcos
Marzal, perquè jugava el Povet i
que havíem de fer alguna cosa,
que ja feia massa setmanes que
féiem el ridícul i que tothom parla
va del plaiof excepte nosaltres. Jo,
amb veu pastosa i entre glop i
glop de Coronita (em va dir un bon
amic que el millor remei per la res
saca és beure cervesa), li vaig
argumentar sòlidament que com
havia de fer una crònica de futbol
sala si jo no en tinc ni idea d'a
quest esport, que com més vega
des hi vaig, menys n'entenc, que
si ell em pagaria els dotze euros
que valia l'entrada, que hi hauria
massa gent, que a mi les masses
m'atabalen, que una vegada ens

van donar permís per treure les
cròniques de la pàgina oficial del
Povet i que per això no calia que
anara ningú... Com no podia ser
d'una altra manera, de res no van
servir les meues acurades excus
es i sòlides raons i ja em veus a
mi, amb tota la canalla cap al
pavelló, rascant-me la butxaca i
buscant un lloc on poder seure
còmodament la meua descendèn
cia. Massa fum, massa gent i
massa soroll. Fins i tot el que
marca el ritme amb el seu megà
fon, es feia un cigarret entre
cançó i cançó.

En arribar a casa la dona em va
preguntar fins a tres vegades,
cadascuna en un to de veu més
fort, si venia d'una discoteca, per
què l'olor de tabac que feia la roba
i el meu ensordiment general no
deixaven lloc a cap altra possibili
tat. Després d'una bona dutxa,
vaig reviscolar. Com que no tenia
cap sopar ni cap comunió a la
vista, vaig buscar inútilment a la
televisió el partit del dissabte. No
podia ser. Em vaig haver d'em
passar el salsarosa eixe perquè
tampoc no era qüestió d'anar
me'n de casa. Per tal de suportar
ho millor, vaig buscar al moblebar
alguna botelleta que m'alleugerés
la digestió de tant de fetge i tanta
escombraria televisiva i me'n vaig
anar al llit calent. A l'endemà -pas
saré per alt els esdeveniments del
matí- em vaig presentar al
Municipal de la Carxofa per tal de
gaudir del darrer partit de la tem
porada davant els Ivarsos.

Em vaig trobar Xoco a l'alçada
dels vestidors i li vaig demanar
explicacions d'un sopar que va fer
per a la premsa la setmana pas
sada al qual no vaig tindre l'honor
de ser convidat. Amb molt bones
raons l'home m'ho va explicar tot
a l'hora que em deia que a veure
quines coses anava dient per ahí,
que ell se n'assabenta de tot i que
qualsevol cosa que vulga saber,
que li la pregunte directament a

ell. Gràcies, Xoco. També va
nomenar alguna cosa que havíem
de parlar de no sé què de la tem
porada que ve que ara no me'n
recordo i que tampoc no ve al cas.
El meu respecte cap als directius
sempre ha segut i serà absolut.
Abans del partit va haver un petit
homenatge als que han fet possi
ble l'ascens. Els jugadors van
anar sortint al camp a mesura que
l'espíquer oficial els anava cridant.
Gran ovació dels dos-cents vint-i
set aficionats i comença el partit.
Cinc a zero davant un rival que
poca cosa va poder fer donada la
inqüestionable superioritat dels
locals.

Carlos Luengo va aconseguir
quatre gols (con es deu dir això?
Un jartor?), i l'altre el va marcar
Jonatan. Poca cosa a dir. Durant
el descans es van rifar DOS mag
nífics pernils, DOS, i cap dels
DOS penja actualment de la cuina
de casa meua. Una vegada més,
mala sort. Com a nota curiosa, es
pot destacar la presència de l'al
calde de la ciutat a la llotja presi
dencial, cosa que va provocar que
Pepito Muchola deixés el seu lloc
habitual darrere la porteria dels
rivals per ocupar un seient a la tri
buna. També molt destacable va
ser la presencia de Paco Flos,
que des que cap dels seus fills
juga amb el Benicarló no l'havíem
vist pel camp.

Ara la meua màxima preocu
pació és sabel' què escriuré a par
tir d'ara, perquè encara estem a
mitjans de maig i això s'ha d'om
plir d'una manera o d'una altra.
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~ ~ ~ EL CÒMIC ......

Per Xavi Burriel

A la busca de l'aigua perduda

¡
j

A VaRE QUI
S'ATREVEIX A APOSTAR
EN QUIN POTET ESTÀ

LtAIGUA BRUTA DEL
MORRONGO.

••••••••••••••
-
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Campionat provincial aleví
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TEXT: cabaixmaestrat

AI Campionat Provincial aleví per
equips celebrat a Castelló amb la
participació del Baix Maestrat amb
els següents atletes:

En Llargada Javi Giner va fer 4t
amb 3'65, Fco. Ferrer 5è amb
3'62m. En Pes David León 5è amb
6'33m i Eric Aneas 6è amb 6'22m.
En la prova de 500 Fco. Ferrer fou
2n amb un temps d'1'38"22. En
600MLL Javi Giner 9"83 3er i
David león 4t amb 10"75.En 60MT
Eric Aneas fou 4t amb 11 "98 i en la
prova de 4x460 l'equip format per
Eric, Javi, David i Francisco acabà
en 2n lloc amb un temps de 40"26.
per equips el Baix Maestrat acabà
en 28 posició

El dissabte 15 es va celebrar a
Castelló la 28 jornada del
Campionat Prov. Infantil amb la
participació d'atletes del Baix
Maestrat. En 1000 M Obstacles
Adrian Castillo fou 5è amb 4'03"3 i
Bilal Dabbou 6è amb 4'06"6. En

Llargada Rosa Sorlí 3'17m,
Lorena Buj 2'85m Adrian C. 3'31 m
i Bilal D. 3'12m. En 150 MLL Rosa
S. fou la 28 i 8° provincial amb
23"70, En 500 MLL Lorena Buj
acabà la 28 amb 1'32"86 fent MP.
En Triple Cristina Monforte fou 28

amb 8'64m. En 500MLL l'atleta
benicarlando de la Diputació
Carlos Fabregat fou 1er. amb
1'21"63 i 2n en Llargada amb
4'65m. En el 3000MLL lñaki Giner
acabà en 3° posició amb un temps
d'11'23"6.

El diumenge 16 es va fer a
Castelló la Fase Autonòmica de la
Lliga Nacional de Clubs Junior
amb la participació de les atletes
del Baix Maestrat, Laura Esbrí,
Elisabet Delshorts i Jesús Gellida
i Beatriz Ferrando del J'haider
Playas de Castelló. En Salt d'al
çada Beatriz Ferrando fou 28 amb
1'64m, en el 3000MLL Jesús
Gellida fou 3er. amb un temps de
9'04"11, Elisabet Delshorts en
100MLL acabà 38 amb 13"09 i

Laura Esbrí en Pes fou 18 amb
10'06m. Elisabet D. va fer també u
control en la prova de 200MLL
quedant la 48 amb un temps de
27"35.

El CA Baix Maestrat aprofite
per presentar la XXIII Mitja Marató
- Mini Marató - Marxa Caminada
Popular de Benicarló que es farà
el 20 de juny al nou circuit tal com
s'explique a la foto.
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El Povet cap a la Divisió d'Honor
TEXT: zonaesport

S'esperava amb molta expectació a
Benicartó l'eliminatòria final del play-off
d'ascens a la Divisió d'Honor i el primer
lliurament del "seriar' no va defraudar a
una aficció que no va deixar d'animar als
seus durant els quaranta minuts del xoc
i els va dur en ''volandes'' cap a la victò
ria final. La trobada ha estat molt compli
cat per al Pove~ que al minut de partit ja
perdia 0-1 amb un gol de David al culmi
nar a la perfecció un contraatac fulgurant
de l'Albacete davant l'absent defensa
blau. El "matado~' TITO García Sanjuan
era l'encarregat de buscar l'empat en les
nombroses jugades d'estratègia del
Povet i l'Albacete no les defensava bé,
així que només podia encomanar-se al
ex- benicartando Manzano o a la falta de
punteria de l'aragonès per a mantenir el

0-1. El Povet es va a llançar a l'atac i va
tenir diverses ocasions en les sabatilles
del propi TITO o del capità Chelete. Però
l'empat no arribava i el setge "blau" era ja
asfixiant per a un Albacete esgotat que
esperava "pesca~' altra vegada en algun
contraatac. El gol havia d'arribar i seria
l'altre brasiler -Minhoca, que avui reapa
reixia- el qual marcava el 1-1 en el minut
11 a la sortida d'un còrner. Volta a
començar Però el primer xoc de la final
del play-offd'ascens li tenia preparat avui
un suplici als benicartandos, perquè
només dos minuts després de fer el suat
empat, els manxegos tomaven a cope
jar amb la llei del mínim esforç: nou con
traatac letal. El 1-3 ho signa Nacho i el
gerro d'aigua freda cau sobre el cap del
PovetcomlBenicartó, que llençava per la
broda en menys d'un minut el treball de
11 per a empatar. A 2 minuts del des-

cans el visitant Nacho llançava al pal un
doble penal, però el seu infortuni es veu
ria compensat amb un altre error de
Acidesio. Així que als 45" de la represa
Acidesio va taponar l'hemorràgia beni
cartanda amb el 2-3. El Povet.com
Benicartó es va ajustar els guants i va
arraconar a l'aspirant amb cops de càs
tig, mitjançant un ritme de joc infernal.
L'Albacete estava desbordat i el
Municipal es va convertir en una olla de
pressió. L'empat s'olorava. 3-3 al minut
26 i els 14 restants el monòleg de l'equip
benicartando ide la seva animosa aficció
va ser imparable. El 4-3 va venir en un
"haraquin" per al deliri del Pavelló, que es
venia baix. TITO va fer el 5-3 amb una
volea. Un "golàs" que va fer vibrar els
fonaments del coliseu benicartando, que
aclamava als seus "gladiadors".

•
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